
  
Zápis 

 

ze zasedání Akademického senátu 2. lékařské fakulty UK 
ze dne 15. prosince 2021 

 
 
Přítomni: prof. MUDr. D. Kachlík, Ph.D., doc. PhDr. O. Čakrt, Ph.D., prof. MUDr. J. Zuna, Ph.D., 
 MUDr. P. Piťhová, Ph.D., prof.. MUDr. O. Hrušák, Ph.D., prof. MUDr. R. Škába, CSc., 

MUDr. M. Kynčl, Ph.D., MUDr. M. Trojánek, Ph.D., doc. MUDr. Š. Veselý, Ph.D.,  
 MUDr. V. Veselý, K. Angerová, M. Khoder, T. Jelínek, O. Ferra, M. Bartoníčková 

                
  

 Omluveni: prof. MUDr. J. Zámečník, Ph.D., prof. MUDr. R. Keil, Ph.D., MUDr. A. Láznička,  
        C. A. Lehto, prof. MUDr. J. Hort, Ph.D., MUDr. J. Balko, MUDr. E. Fürstová, 
             M. Jirásek 
Hosté:  prof. MUDr. V. Komárek, CSc., Mgr. J. Šmejcká, prof. MUDr. M. Babjuk, CSc.,  
 Bc. J. Jirsa, J. Zamora, Ing. Mgr. T. Kůstková, Mgr. P. Andreas, Ph.D. 
 
  
 
 
 

 PROGRAM 
 

 Zahájení a uvítání hostů 
 

 Volba skrutátorů a schválení programu 
 

 Kontrola zápisů ze zasedání dne 10. 11. 2021 a 24. 11. 2021 
 

 Informace předsednictva AS 2. LF UK 
 

 Zprávy vedení fakulty 
 

 Postup výstavby 4. etapy  na Plzeňské  
 
 Zprávy z komisí 

 
 Zprávy ze senátu UK 

 
 Různé 

 
 



 
 

 
1) Zahájení a uvítání hostů 
 
       Zahájil předseda AS 2. LF UK MUDr. M Trojánek, Ph.D.  
 
 
2)    Volba skrutátorů a schválení programu 
 
 Skrutátory byli určeni: prof. MUDr. O. Hrušák, Ph.D. a M. Khoder. 
 Program byl schválen tichým souhlasem. 
   
 
3)    Kontrola zápisu ze zasedání dne 10. 11. 2021 a 24. 11. 2021 

            Zápisy schváleny bez výhrad tichým souhlasem. 
 
 
    4)     Informace předsednictva AS 2. LF UK 
 
 MUDr. Viktor Veselý, Klaudie Angerová a Marie Bartoníčková připravili na dnešní zasedání 

AS vánoční pohoštění. 
 

5)    Zprávy vedení fakulty 
 

Děkan fakulty prof. MUDr. V Komárek, CSc., informoval:  
 
 přístup studentů do nemocničního informačního systému,  
 postup přípravy výstavby MFB,  
 revize otázek přijímacího řízení v AJ,  
 dobrovolná pomoc studentů,  
 nové dotační programy,  
 fakultní koncert,  
 hokejový zápas s 3. LF,  
 jednání s náměstkyní pro vědu FN Bulovka,  
 porada přednostů,  
 restrukturalizace půjčky FKS- přestavba (rozšířené kolegium rektora), 
 adventní koncert studentů 2. LF 
 snaha o udržení prezenční výuky v souladu s doporučením rektorátu UK 

 
 

Slovo pro hosta - zvolený kandidát na děkana Prof. Babjuk  
 

 dotaz kdy bude možné podat návrh na členy kolegia, aby mohlo co nejdříve začít 
fungovat 
◦ Prof. J. Zuna - LK nevidí důvod, proč by seznámení s kolegiem nemohlo proběhnout 

již v lednu před oficiálním začátkem volebního období prof. Babjuka.  
◦ MUDr. V. Veselý- Po diskuzi s MUDr. A. Lázničkou je v lednu možné se s kolegiem 

seznámit, ale schválit ho lze až v únoru po jmenování kolegia děkanem po jeho 
nástupu do funkce. 

 Inaugurace dne 26.1. ve 14:00 
 Vytvoření prostoru pro diskuzi se studenty- prof. Babjuk by se rád nejdřív sešel a celý 

koncept probral se studentskými senátory- návrh schůzky i spolu s vedením jednotlivých 
spolků 
◦ V. Veselý osloven organizací schůzky za SKAS ve 3. nebo 4. týdnu v lednu 



 
 

 
 6)  Postup výstavby 4. etapy na Plzeňské  

 
 informace o aktuálním stavu výstavby včetně půdorysů jednotlivých pater   
 fotodokumentace a video-dokumentace z časosběrných záznamů 
 informace o výstavbě zvěřince pro vědecké účely 

 
 Diskuze:  

◦ Doc. O. Čakrt: Jak budou řešeny vchody do budovy? 
◦ p. Jirsa: Jakmile bude otevřen hlavní vchod z hlavičky, z ostatních dosavadních 

vstupů se stanou čistě únikové východy. 
 

◦ MUDr. V. Veselý: Kde se počítá s prostory pro Dr. Vojáka a jakým způsobem se do 
něj bude vstupovat? 

◦ p. Jirsa: S prostory bistra se počítá, nebude ale žádný samostatný oddělený vstup a 
bude využívat sociálních zařízení v hlavní budově. 

◦ Prof. O. Hrušák: Je tedy zřejmé, že prostor bistra již nebude moci sloužit stejným 
účelům jako původní Dr. Voják. 

◦ V. Veselý: Bylo by alespoň možné využívat boční vchod jako samostatný vchod do 
bistra, aby mohlo fungovat jako samostatná jednotka beze zbytku budovy? 

◦ Tajemnice: Prioritou je v tuhle chvíli možnost fungování bistra jako bufetu, který na 
Plzeňské chybí. K tomu je primárně třeba vysoutěžit provozovatele, který by si celý 
prostor zařídil a provozoval. Výběrové řízení je plánováno na leden 2022, přesné 
využití prostor bistra pak bude vycházet z domluvy a z představy provozovatele. 

◦ Prof. Komárek: Přikláním se k návrhu V. Veselého, aby byl možný prostor bistra 
využíván i k večerním akcím jako samostatná jednotka. 

◦ M. Trojánek: Poprosil bych V. Veselého o vytvoření pracovní skupiny z řad studentů, 
která by dala dohromady podněty k doplnění v rámci výstavby, a to nejen stran bistra. 
 

◦ B. Prýmková: Kde budou umístěna studovna a jaká bude její kapacita? 
◦ p. Jirsa: Samostatná studovna bude mít kapacitu cca 30 lidí, nicméně prostory bistra 

bude možné využít ke stejným účelům během běžného provozu. 
◦ Prof. O. Hrušák: Jaké jsou předpokládané provozní náklady? 
◦ p. Jirsa: Energetická náročnost bude identická s původní budovou, kterou aktuální 

výstavba nahradí. 
◦ Tajemnice J. Šmejcká: Zatím se daří udržet ekonomickou stránku za původních 

podmínek bez průběžného navýšení nákladů. Finální předpoklad ceny vychází ze 
schválené části ministerstvem školství. Není možné překročit náklady, aniž bychom 
museli investovat vlastní prostředky. Prioritou je tedy v tuhle chvíli především 
vystavět dům a další záležitosti jako vybavení, atd. Se bude řešit až následně. 

◦ M. Trojánek: Prosím o průběžné informování stran nákladů a o vývoji účelu a 
změnách jednotlivých částí stavby 

 
 
 

   8)   Zprávy z komisí 
 

  Pedagogická komise (prof. MUDr. D.. Kachlík, Ph.D.): 
 komise AS se od posledního zasedání senátu nesešla.  

 
Pedagogická komise řešila podněty senátora T. Jelínka. Představily návrhy zlepšení stavu 
předmětu K10, kde chybí lepší systém párování lékařů a oborů a tak na řadu mediků zbude 
obor, který je příliš nezajímá, dále připomínky stran volitelných předmětů (řada z nich bude 



ale evaluována až za rok, kdy se zaběhnou), logbooku, který se bude upravovat, ale zároveň 
musí vyhovovat pravidlům akreditace a informovali o změnách sylabů. Za člena PK AS 2. 
LF UK také byla tichým souhlasem všech přítomných senátorů schválena PhDr. Š. Tomová, 
MPH, Ph.D et Ph.D. 

 
Legislativní komise (prof. MUDr. J. Zuna, Ph.D.): 

◦ Legislativní komise AS se sešla a řešila podnět na rešerši, jakým způsobem probíhá 
volba předsedy senátu na 2. LF a na jiných fakultách - obdobný proces jako 2. LF má 
už jen fakulta v Hradci Králové 
▪ jinde mají na volbu předsedy od začátku vliv obě komory 
▪ návrh, aby celý senát volil předsedu z pedagogické komory a místopředsedu ze 

studentské komory, zbývající 2 členové by pak byli voleni pouze v rámci 
jednotlivých komor- 1 z pedagogické a 1 ze studentské komory 

▪ k volbě předsedy by byla potřeba nadpoloviční většina všech senátorů, tedy 13, a 
v rámci jednotlivých komor pak opět nadpoloviční většina všech členů jednotlivé 
komory, tedy 7 

▪ tento návrh je zatím pouze rozpracovaný k zamyšlení a na příštím zasedání 
bychom mohli navrhnout konkrétní podobu k diskuzi a případnému schválení 

▪ M. Trojánek: Navrhuji zařazení tohoto bodu na program k diskuzi v rámci 
příštího zasedání senátu. 
 

◦ Forma elektronické volby v rámci voleb do AS 
▪ návrh na vytvoření pracovní skupiny, která by se touto problematikou zabývala 
▪ Tajemnice: Fakulta by nejdříve mohla představit stávající formu, od které by se 

pak mohl rozvíjet další vývoj. 
 

   
Sociální komise (doc. MUDr. Š. Veselý, Ph.D.): 

◦ jednání s náměstkem MUDr. Holcátem z FNM, pozván na následující zasedání 
senátu, abychom s ním témata mohli probrat naživo 
 

◦ Prof. M. Babjuk: Oprava toalet v posluchárenském bloku probíhá, termín dokončení 
zatím není známý. 

 
Ekonomická komise (doc. MUDr. O. Hrušák, Ph.D.): 
Ekonomická komise AS se od posledního zasedání senátu nesešla.  
 
Komise pro komunikaci (MUDr. M. Kynčl, Ph.D.):  

◦ Komise se sešla včetně zástupců fakultních spolků 
◦ představení konceptu UK „Na Karlovku“- do příště bych připravil prezentaci ohledně 

tohoto konceptu a představil ho členům AA 
 

 
9)    Zprávy ze zasedání senátu UK, dne 12. 11. 2021  
  Informoval prof. MUDr. R.  Škába, CSc.: 

      Vystoupení JM pana rektora: 
-  Schválen plán realizace Strategického záměru 2021-2025 pro rok 2022, Ekonomická 
komise vydala kladné stanovisko, stejně jako k navýšení základního kapitálu CUIP 
z doplňkové činnosti 
- Blahopřání rektora předsedovi AS UK prof. Zahálkovi k 60. narozeninám 
- Osvědčení děkanům zvolených na fakultách UK 
- Předání štafety středoevropských univerzit Univerzitě Karlově (po Univerzitě 
v Heidelbergu) 

  - Konstatováno, že je zapsáno 99,5 % studentů, meziroční pokles o 10 % - nejvíce na 
KTF 

Cooperatio schválení programů Vědeckou radou UK 



- UK získala cenu za odpovědné zadávání veřejných zakázek 
- Problematika kyberbezpečnosti - řešena Opatřením rektora, informace rozšířenému 
kolegiu rektora 
- Podle marketingového výzkumu je UK nejlepší institucí v Čechách, studenti středních 
škol dají nejvíce na informace o VŠ studiu od svých starších spolužáků 
- Informace o akci k 17.listopadu 
- Stálá problematika vícezdrojového financování 
- 21.12.2021 bude vánoční koncert UK v Karolinu, 14.1. 2022 ples, 18.1. 2022 předání 
docentských diplomů 
- Záměr srovnání platů na UK podle mediánů včetně pracovní zátěže 
- Schválení víceprací pro dobudování výukových prostor v areálu Teoretických ústavů 
naší fakulty 
- Kolej Heyrovského – vlastník budovy bude i vlastníkem pozemků 
- Revitalizace areálu Veleslavín 
- Schválení věcného břemena mezi 2.LF UK a PRE - přeložení kabelu TU Motol 
smlouvou o smlouvě budoucí 
- Vnitřní předpisy: Schválena novela Jednacího řádu AS 2.LFUK 
- Zprávy z komisí  
Legislativní: Diskuse k problematice Ombudsmana  
Ekonomická: diskuse k odkoupení zařízení restaurace U Supa  

            Pedagogická: Zpráva o GAUKu a stavu projektů 
           Sociální: RUK nebyl schopen se vypořádat s podporou studentských spolků 

IT: setkání s budoucími prorektory doc Skopal představil vize, bude kulatý stůl 
k jednotnému e-mailu 

 
 

10)    Různé 
 

 M. Khoder: počítá se zatím s plesem fakulty? 
◦ Prof. V. Komárek: po diskuzi se zástupci Motoláku se s plesem i nadále počítá, 

termín bude 12.3.2022 v Národním domě na Vinohradech. 
◦ O. Ferra: Přijímací řízení do bakalářského oboru fyzioterapie na 2. LF a 3. LF se   

termínově kryjí, je možné to nějak řešit? 
◦ Prof. V. Komárek: Vedení fakulty se tím bude neprodleně zabývat. 

 
 

Zapsal: T. Jelínek 


